



TINEA CORPORIS OR RINGWORM OF THE BODY

WHAT IS IT?

Tinea corporis is caused by a fungus that infects all body parts except for the scalp, hairy areas, groin, hands and feet.

WHAT ARE THE SYMPTOMS?

Symptoms include flat round skin lesions with reddish borders that can be dry and scaly or moist and crusty. Lesions are often itchy.

HOW DOES IT SPREAD?

- Tinea corporis spreads through contact with the lesions of infected people and animals, or with contaminated surfaces or objects.
- Ringworm is contagious as long as there are lesions.

HOW IS IT TREATED?

- Individuals who have the infection are usually treated with an ointment.
- Oral medication can also be given for a period of four weeks.
- Warm soapy baths help get rid of dry skin patches and scabs, and help heal the skin.

COMPLICATIONS

None

RECOMMENDATIONS

- The person cannot go to the pool until the lesions have healed (about two weeks), unless the lesions are covered.
- At the same time as the treatment is applied, other objects and surfaces (e.g. bedding, towels, clothes, toys) that have been in contact with the infected person must be cleaned and disinfected.
- Domestic animals should be checked by a veterinarian, and treated if necessary.

School nurse

Telephone

Date



Informations aux parents
**TINEA CORPORIS OU
TEIGNE CORPORELLE**

QU'EST-CE QUE C'EST?

Le Tinea corporis est causé par un champignon qui atteint toutes les parties du corps à l'exception du cuir chevelu, des régions pileuses, des aines, des mains et des pieds.

QUELS SONT LES SYMPTÔMES?

Il se manifeste par des lésions plates de forme arrondie. Le pourtour est rougeâtre et peut être sec et peler ou être humide et croûteux. La démangeaison est fréquente.

**COMMENT CETTE MALADIE SE
TRANSMET-ELLE?**

- Il se transmet par contact avec les lésions de personnes et d'animaux infectés ou avec des surfaces ou objets contaminés.
- La teigne corporelle est contagieuse tant que les lésions persistent.

QUEL EST LE TRAITEMENT?

- La personne infectée est habituellement traitée à l'aide d'un onguent.
- Un médicament par voie orale peut également être administré pendant quatre semaines.
- Des bains à l'eau savonneuse facilitent l'élimination des petites peaux sèches et des croûtes, et favorisent la guérison.
- **La personne sous traitement peut continuer à fréquenter l'école.**

COMPLICATION

Aucune

RECOMMANDATIONS

- La personne infectée doit s'abstenir de fréquenter la piscine jusqu'à la guérison de ses lésions (environ deux semaines), à moins que les lésions ne soient couvertes.
- En même temps qu'on applique le traitement, il faut nettoyer et désinfecter tous les objets et surfaces qui ont été en contact avec la personne infectée (ex. : literie, serviettes, vêtements, jouets).
- Les animaux domestiques doivent être examinés par un vétérinaire et traités, si nécessaire.

Infirmière scolaire

Téléphone

Date